
 
ACTA REUNIÓ DE LA COMISSIÓ PERMANENT DEL CONSELL DE VILA DE VACARISSES 
 
DATA: dilluns, 23 de novembre de 2020 
HORA: 19:00h 
LLOC: TELEMÀTICA Via ZOOM 
 
 
ASSISTENTS:  
 
 
Júlia Carbó (Regidora Polítiques de gènere) 
Raquel Domínguez (ERC) 
José Antonio Pons (Movem Vacarisses) 
Jaume Matas (Entitats culturals) 
Maria Pané (a proposta de l’Alcalde) 
Gabi Rodríguez (Veí a títol individual) 
J.Miguel Rosales (Entitats medi ambient i protecció animal) 
Rosa Mª Puig (Entitats educatives) 
Raul Avilés (UIPV) 
 
 
Regidor Participació Ciutadana: Albert Salamé 
Àrea Participació: Oriol Aunós 
 
 
Arran de la darrera reunió mantinguda el passat 7 de setembre i seguint el calendari 
previst es passa convocatòria via correu electrònic i enllaç a la reunió d’avui de la 
Comissió Permanent per tractar, entre altres temes, els punts de l’ordre del dia de la 
propera sessió plenària que tindrà lloc el proper 14 de desembre. 
 
Per part de la secretaria tècnica es proposen diferents punts a tractar: 
 
. Aprovació acta anterior 
. Nova incorporació José Antonio Pons (representant de Movem Vacarisses) 
. Convocatòria sessió plenària 14/12 Zoom 
. Explicació Proposta Pacte ciutadà contra les violències masclistes (document adjunt). 

Per explicar aquest punt hem convidat a la tècnica del departament i a la 
regidora de Polítiques de Gènere. 

. Definir ordre del dia sessió plenària 14/12 
                Possibles temes: 
Reunió entitats animalistes 
Gent gran 
Taula per la Convivència 
 
I, si es creu que hi ha algun altre tema per afegir, es demana als assistents que ho 
indiquin per tal d’incorporar-lo. 



 
Es recorda als assistents que es va fer arribar l’acta de la reunió mantinguda el passat 7 
de setembre al correu de la convocatòria. No es presenta cap al·legació i es dona per 
aprovada. 
 
S’informa de la incorporació del Sr. Antonio Pons com a representant de Movem 
Vacarisses en substitució de la Sra. Sílvia Merino. Es presenta i es dona la benvinguda. 
 
S’explica que seguint les recomanacions de les autoritats sanitàries davant la situació 
actual no es considera oportú convocar de manera presencial les diferents reunions de 
la Comissió Permanent i tampoc les Sessions Plenàries. És per aquest motiu que la 
propera sessió plenària del Consell de Vila es seguirà portant a terme a través de la  
Plataforma Zoom. Com en d’altres convocatòries, s’indica que es farà difusió a través 
del canal de Telegram del propi Consell de Vila així com del canal de Telegram de 
l’Ajuntament (Agenda setmanal), Facebook i Web de l’Ajuntament. 
Com que l’agenda setmana surt publicada els dilluns, publicarem la convocatòria a 
l’agenda de la setmana anterior (del dia 7 de desembre) per així, poder informar amb 
suficient temps d’antelació. 
 
Tancat aquest segon punt s’explica que es passarà una proposta de calendari  per l’any 
2021 on es contemplin les dates de les diferents reunions de la Comissió Permanent 
així com de les Sessions Plenàries. 
 
Arribats aquí, tal i com s’havia acordat a la darrera reunió, la Regidora de Polítiques de 
gènere passa a explicar la proposta de treball de cara a elaborar el Pacte ciutadà 
contra les violències masclistes i de gènere. Recordem que aquesta proposta es preveu 
portar-la a terme a través d’una comissió sectorial tal i com preveu el reglament de 
funcionament del Consell de Vila. 
La Regidora explica que, tal i com es va aprovar el desembre de 2019 una moció 
presentada al Ple, el Consistori té la intenció d’elaborar en Pacte ciutadà contra les 
violències masclistes i de gènere. S’expliquen els diferents punts del document que 
hem adjuntat a la convocatòria: 
 
. Qui participa en l’elaboració del Pacte i com hi participa? 
. Com serà el Pacte? 
. Quins continguts tindrà el Pacte? 
. Adhesions al Pacte 
 
Una vegada explicats els diferent punts es comenta de dedicar esforços en la difusió 
prèvia a la constitució de la comissió sectorial i convidar a les diferents entitats i 
associacions. Es creu oportú considerar la primera sessió de la comissió sectorial com 
un punt de l’ordre del dia de la sessió plenària del dia 14. 
 
Seguidament passem a definir la resta de punts que configuraran l’ordre del dia de la 
propera sessió plenària. 



El representant de les entitats animalistes informa que tot i haver proposat un punt a 
la darrera reunió, les diferents entitats d’aquest àmbit tenen pendent reunir-se amb la 
Regidoria de benestar animal abans de fer cap proposta en ferm. 
 
Per altra banda, tots els assistents consideren tractar el tema de la gent gran més 
endavant i que cal treballar-ho prèviament ja que serà necessària la seva participació i 
caldrà pensar altres fórmules que no siguin on line. El Sr. Gabi Rodríguez s’ofereix a 
treballar una proposta i fer-nos-la arribar. 
 
El representant de les entitats animalistes torna a plantejar la protecció del Teix i 
pregunta si hi ha un cens d’arbres protegits o catalogats. Comenta que, al seu parer, es 
tallen arbres que no es poden tallar. S’afegeix que quan s’edifica a finques particulars 
dona la sensació de poc control a l’hora de tallar diferents exemplars d’arbres. 
S’explica que la normativa obliga a sol·licitar un permís per la tala de qualsevol arbre. 
Es proposa demanar al departament d’urbanisme com s’estableixen aquests permisos i 
quin control es porta a terme. 
 
Davant el repàs d’aquests temes “pendents” i que cal treballar abans de portar a 
debat, es parla de portar un únic tema a les sessions plenàries per tal de poder-lo 
treballar més a fons tot i que aquesta proposta no ens pot condicionar. Caldrà anar-ho 
decidint a mesura que vagin sortint temes i es vagin treballant. De la mateixa manera 
que al darrer plenari es va tractar la Covid-19 com a únic tema, es creu que a la 
propera sessió plenària podríem abordar únicament el tema del Pacte ciutadà contra 
les violències masclistes i de gènere i, de cara el mes de març, els focs de St. Joan. 
 
A títol informatiu s’explica breument el procés participatiu per a la creació de la Taula 
per la Convivència i les properes sessions de treball planificades. 
 
Es comenta que potser hi ha massa espais de debat i treball en detriment del Consell 
de Vila i que potser alguns d’aquests processos com el de la Taula per la Convivència o 
el de Pressupostos participatius haurien d’estar sota el paraigua del Consell. No 
tothom ho veu de la mateixa manera. 
 
Per altra banda es planteja la necessitat de fer un seguiment dels diferents temes que 
es van treballant a les sessions plenàries, si s’aporten solucions  i si cal tancar-los en un 
moment o altre. Es posa com a exemple el tema de la seguretat i les ocupacions 
d’habitatges que es va portar a debat a la darrera sessió plenària que va tenir lloc de 
forma presencial. Es comenta que cal fer un balanç per saber si es plantegen accions 
concretes dels diferents temes que anem tractant, com incidim en aquests temes que 
plantegem i què és allò que aportem a la comunitat. Cal fer autocrítica, que tot allò 
que es parli no només quedi a la sessió plenària si no que s’acordin actuacions i com 
fem el retorn d’allò treballat a la ciutadania. 
 
De cara a la propera sessió plenària s’acorda portar un únic punt: el Pacte ciutadà 
contra les violències sexistes i de gènere. 
 
Quan són gairebé les 9 de la nit donem per acabada la reunió. 


